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Spørgsmål til skriftlig besvarelse stillet den 28. 

oktober 2021 af Jonas Bjørn Jensen om kunst-

græsbanerne på Bavnehøj Idrætsanlæg 

  
Spørgsmål 

1. Jeg har hørt, at der har været biler inde og køre på den nye 

kunstgræsbane. Det synes jeg er virkelig trist at høre. Hvad kan 

vi gøre, så det ikke er muligt at køre en bil ind på banen? Gerne 

med mulighed for bestilling af budgetnotat frem mod overfør-

selssagen. 

2. Jeg er blevet gjort opmærksom på, at den nye kunstgræsbane 

slides meget hurtigt. Og at det kan hænge sammen med forkert 

pleje af banen, hvor det er de forkerte maskiner der anvendes. 

Hvad gør forvaltningen for, at det er de rigtige maskiner der an-

vendes til pleje af banen (i forhold til vægt, dæktryk og koste)? 

Igen med mulighed for bestilling af budgetnotat til overførsels-

sagen. 

 

Svar på spørgsmål 1 

Forvaltningen har ikke registreret nogen tilfælde af biler, der kører ureg-

lementeret på kunstgræsbanerne ved Bavnehøj Idrætsanlæg. Men vi er 

vidende om, at motorcykler ad flere omgange har kørt rundt på kunst-

græsbanerne med skader på kunstgræstæppet til følge. Motorcykel-

kørslen er en del af den uønskede aktivitet og hærværk, som kan knyttes 

til naboskabet med Vestre Fængsel. 

 

Vejen op til kunstgræsbanerne på Bavnehøj Idrætsanlæg er en brandvej 

og kan derfor ikke lukkes eller ændres, for at forhindre uautoriseret kør-

sel på banerne. Lågen, der skulle begrænse færdsel med større køretø-

jer på anlægget, skal betjenes manuelt, og det er derfor en ressource- 

og omkostningstung opgave. Ejendomsdrift og Service kører pt. et for-

søg med at låse porten om aftenen, for at begrænse mulighederne for 
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færdsel til banerne. Dog er der tale om et forsøg, der ikke er afsat drifts-

midler til. 

 

Der er mulighed for at opsætte en ny og bedre port med adgangskon-

trolsystem, så åbning og aflåsning af porten kan tidsstyres. Den 14. april 

behandlede Kultur- og Fritidsudvalget en sag om tryghed på Bavnehøj 

Idrætsanlæg, hvoraf det fremgår, at anlæg af ny port med adgangskon-

trolsystem er estimeret til 240.000 kr. Det kan derudover undersøges, 

om der kan etableres barrierer (hegn, pullerter eller lignende) i umid-

delbar forbindelse til den nye kunstgræsbane, som evt. kan supplere en 

forbedret port.   

 

Svar på spørgsmål 2 

Det er korrekt, at begge kunstgræsbaner ved Bavnehøj Idrætsanlæg sli-

des hurtigere end normalt. Forvaltningen drifter dog kunstgræsba-

nerne i fuld overensstemmelse med leverandørens anvisninger, dels for 

at forlænge banernes levetid længst muligt, og dels for at fastholde den 

garanti for kunstgræstæppets levetid, som leverandøren stiller. Derfor 

er valg af køretøjer, indstilling af dæktryk og løbende arbejdsgange med 

granulat mv. nøje afstemt med de gældende anvisninger og standarder 

på området.  

 

Nedslidningen skyldes først og fremmest, at de to baner også er blandt 

de mest benyttede i Københavns Kommune, og de benyttes væsentligt 

mere, end leverandøren af kunstgræstæppet anbefaler. Hertil kommer, 

at specielt skoleeleverne ofte benytter forkert, fladt fodtøj, ligesom den 

uønskede aktivitet og hærværk på banerne, nævnt ovenfor, slider ufor-

holdsmæssigt meget på kunstgræstæpperne.   

 

Med den intense benyttelse af kunstgræsbanerne må det forventes, at 

behovet for udskiftning af kunstgræstæppet vil indtræde tilsvarende 

hurtigere end de 10 år, der normalt forudsættes som levetid for en 

kunstgræsbane. Det kan derfor blive relevant at fremrykke udskiftningen 

af kunstgræsbanerne ved Bavnehøj Idrætsanlæg. 

 

Kultur- og Fritidsforvaltningen fremlægger løbende budgetnotater om 

udskiftning af nedslidte kunstgræstæpper. 

 

Det vil være muligt at bestille budgetnotater på såvel øget sikring mod 

indkørsel på anlægget og udskiftning af kunstgræstæppet på den 

gamle bane. 

 

Venlig hilsen 

 

Mette Touborg 

 


